
Sprostowanie do artykułu "Wyborcza.pl" z dn.
7.08.2024 r. 

 

Poni?ej zamieszczamy sprostowanie do artyku?u autorstwa Pauliny B?aszkiewicz pt. "W
Toruniu chwal? si? zakupem robota za 7 mln z? dla zad?u?onego szpitala. Tymczasem drugi
taki robot ju? w mie?cie pracuje":

Szanowny Pan
Roman Imielski, Redaktor Naczelny „Wyborcza.pl” 

Na podstawie art. 31a i 32 ustawy z dnia 26 stycznia 1984 r. Prawo prasowe (Dz. U. Nr 5, poz. 24 z
pó?n. zm.) wnosz? o zamieszczenie sprostowania informacji zawartej w artykule "W Toruniu
chwal? si? zakupem robota za 7 mln z? dla zad?u?onego szpitala. Tymczasem drugi taki robot ju?
w mie?cie pracuje" autorstwa red. Pauliny B?aszkiewicz, opublikowanym w dniu 7 sierpnia 2024 r.
o godz. 11:14 w serwisie internetowym toru?skiej „Gazety Wyborczej” pod linkiem:
https://torun.wyborcza.pl/torun/7,48723,31208049,w-toruniu-chwala-sie-zakupem-robota-da-vinci-
za-7-mln-zl-do.html#commentsAnchor

W zwi?zku z tre?ciami opublikowanymi w przywo?anym tek?cie pragn? przedstawi? nast?puj?ce
informacje, które Pani Redaktor mog?a uzyska? od rzecznika prasowego Specjalistycznego Szpitala
Miejskiego im. Miko?aja Kopernika w Toruniu oraz rzecznika prasowego Prezydenta Miasta
Torunia, w trakcie przygotowania materia?u. Ze smutkiem informuj?, ?e kontakt ze strony Pani
Redaktor nie nast?pi?, dlatego te? informuj?, ?e:
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1. Oddzia? Urologiczny funkcjonuje przy Specjalistycznym Szpitalu Miejskim (SSM) od 1966 r.
a wi?c od ponad 50 lat mieszka?cy Torunia i okolic uzyskuj? pomoc w zakresie diagnostyki
chorób uk?adu moczowego. Przez ca?y ten czas (i nadal) jest jedynym w Toruniu Oddzia?em
Urologicznym, który pe?ni ca?odobowy dy?ur.

2. Przez ostatnie 20 lat obserwowany jest wzrost liczby zachorowa? na schorzenia uk?adu
moczowego, szczególnie choroby nowotworowe. Jak wskazuj? dane statystyczne, w Polsce
w?ród m??czyzn obserwuje si? najwi?ksz? zachorowalno?? na raka prostaty, a rak p?cherza
moczowego jest pi?tym w kolejno?ci. 

3. W 2023 roku w Specjalistycznym Szpitalu Miejskim im. Miko?aja Kopernika w Toruniu
udzielono ponad 15 000 porad w Poradni Urologicznej. W Oddziale by?o hospitalizowanych
ponad 2000 pacjentów, z czego u 1500 Pacjentów wykonano zabieg operacyjny. Oddzia?
przechodzi? ró?ne etapy rozwoju, pocz?wszy od zabiegów klasycznych, przez zabiegi
ma?oinwazyjne endoskopowe i laparoskopowe, a? do zabiegów z wykorzystaniem robota Da
Vinci.

4. W 2016 roku SSM im. Miko?aja Kopernika w Toruniu, jako druga placówka w Polsce,
rozpocz?? wykonywanie zabiegów w asy?cie robota Da Vinci. Liczba zabiegów z u?yciem
robota systematycznie wzrasta. W 2022 roku dokonano 81 zabiegów. W 2023 roku 120
zabiegów, a do ko?ca lipca br. wykonano 74 takie zabiegi.

5. Specjalistyczny Szpital Miejski im. M. Kopernika w Toruniu od 8 lat realizuje procedury w
Oddziale Urologii Ogólnej i Onkologicznej podczas operacji pacjentów ze schorzeniami
onkologicznymi w obr?bie uk?adu moczowego. Mimo, ?e dotychczasowy robot by?
regularnie serwisowany, po 8 latach nadszed? czas wymiany na nowy model, co nale?y
interpretowa? jako naturalny etap rozwoju Oddzia?u i Szpitala.

6. Nadmieniam, ?e nowy robot umo?liwi rozszerzenie zakresu ?wiadczonych us?ug, gdy? b?dzie
s?u?y? nie tylko do leczenia nowotworów uk?adu moczowego, ale równie? uk?adu
pokarmowego. Zagwarantuje to kontynuacj? leczenia na najwy?szym, ?wiatowym poziomie
dla pacjentów Torunia i rejonu toru?skiego.

7. Ponadto, wykorzystanie robota Da Vinci w profesjonalnych r?kach chirurga sprawia, ?e
Pacjent ?agodnie przechodzi okres oko?ooperacyjny, skraca jego pobyt w szpitalu i zmniejsza
prawdopodobie?stwo wyst?pienia powik?a?.

8. Pragn? podkre?li?, ?e Specjalistyczny Szpital Miejski im. Miko?aja Kopernika w Toruniu
zosta? zakwalifikowany do II poziomu Krajowej Sieci Onkologicznej, a wymiana robota i
kontynuacja ?wiadczenia zabiegów robotycznych nale?a?o do priorytetowych realizacji w
roku 2024. Robot Da Vinci b?dzie wykorzystywany g?ównie podczas zabiegów u osób z
chorobami nowotworowymi.

9. SSM w Toruniu posiada wyspecjalizowan? kadr? medyczn? oraz pe?ne zabezpieczenia
kadrowe do obs?ugi i eksploatacji robota. Aktualnie w zespole urologicznym jest
zatrudnionych 12 specjalistów, w tym dwie osoby po habilitacji – prof. zw. dr hab. n. med.
Tomasz Drewa, oraz dr hab. n. med. i n. o zdr. Przemys?aw Adamczyk, a tak?e 3 osoby
posiadaj?ce tytu? doktora nauk medycznych. Ponadto, dwóch lekarzy realizuje program
specjalizacji w ramach rezydentury. W zespole jest 18 do?wiadczonych piel?gniarek oraz 3
opiekunki medyczne.

Warto podkre?li?, ?e to Specjalistyczny Szpital Miejski w Toruniu zdecydowanie wcze?niej
ni? Wojewódzki Szpital Zespolony w Toruniu zakupi? robota Da Vinci, tak wi?c zakup robota



w 2024 roku przez SSM jest wymian? wys?u?onego sprz?tu na nowy i nale?y interpretowa?
ten zakup jako kontynuacj? ?cie?ki rozwoju medycyny robotycznej podj?tej przez SSM w
2016 roku.

Jako Gmina Miasta Toru? wyra?amy stanowisko, ?e mimo i? SSM posiada? w swoich zasobach
robota Da Vinci, to ka?de wzbogacenie szpitali w wyspecjalizowany sprz?t jest warto?ci? dodan?,
realnie prze?o?y si? na jako?? i skrócenie kolejek na ?wiadczenia medyczne w Toruniu i regionie.
Wszelkie podejmowane dyskusje nad s?uszno?ci? zlokalizowania dwóch urz?dze? typu Robot Da
Vinci w Toruniu nale?y uzna? za bezprzedmiotowe, gdy?  wskazuj? na brak troski o zdrowie i
jako?? ?wiadczonych us?ug medycznych dla mieszka?ców Torunia i okolic.

Warto nadmieni?, ?e w Bydgoszczy intensywnie pracuj? cztery roboty Da Vinci. Dlatego te?
wyra?amy zadowolenie z rozwoju Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Toruniu (WSzZ) i raz
jeszcze gratulujemy pozyskania w 2023 roku robota Da Vinci. Wierzymy, ?e dzi?ki wzbogacniu
zasobów sprz?towych zarówno przez SSM, jak i WSZ beneficjentem tych dzia?a? b?d? Pacjenci, a
zlokalizwanie dwóch urz?dze? typu Da Vinci w Toruniu jest sukcesem tego miasta.

Pani Redaktor Paulina B?aszkiewcz w swoim artykule stwierdza (przywo?uj?c s?owa p. Magdaleny
Flisykowskiej), ?e szpital miejski odrzuca wspóprac? ze szpitalem wojewódzkim w Toruniu w
zakresie wykorzystania Banku Krwiotwóczych Komórek Macierzystych, co jest fa?szowaniem
rzeczywisto?ci, gdy? Szpital Miejski w Toruniu jest owarty na wspóprac? z placówkami
medycznymi i wspópracuje z WSZ w Toruniu w wielu obszarach, w tym równie? w zakresie
wykorzystania Banku Krwiotwóczych Komórek Macierzystych, o czym ?wiadczy podpisana
23 lipca 2024 roku umowa pomi?dzy placówkami. Pani Redaktor B?aszkiewicz mog?aby si? o
tym dowiedzie?, a tym samym nie wprowadza? w b??d Czytelników, gdyby skontaktowa?a si?
bezpo?rednio z SSM, a nie korzysta?a z tre?ci wywiadu z p. Madalen? Flisykowsk?, który zosta?
opublikowany 12 kwietnia 2024 roku, czyli ponad 3 miesi?ce przed podpisaniem umowy w zakresie
wykorzystania Banku Krwiotwórczych Komórek Macierzystych.

W tek?cie Pani Redaktor odno?i si? (pokrótce)  do tematu Zak?adu Medycyny Nuklearnej – cyt. "W
toru?skich szpitalach s? te? dwa oddzia?y hematologiczne, ale jest problem ze znalezieniem 200
tysi?cy z?otych na przystosowanie pomieszcze? w miejskiej lecznicy dla Zak?adu Medycyny
Nuklearnej, który za chwil? z miasta zniknie”. Gdyby Pani Redaktor zechcia?a poszerzy? swoj?
wiedz? odno?nie tematu, w trakcie zbierania materia?ów do opublikowanego artyku?u, to
dowiedzia?aby si? Pani, ?e ju? w 2023 roku by?y prowadzone osobiste rozmowy przez p. Paw?a
Gulewskiego, ówczesnego zast?pc? prezydenta Torunia z dr n. med. Katarzyna Kobus – B?achnio
(z udzia?em dyrekcji Specjalistycznego Szpitalem Miejskim im. M. Kopernika w Toruniu oraz
dyrekcji Miejskiej Przychodni Specjalistycznej w Toruniu) w sprawie ewentualnej mo?liwo?ci
wynajmu pomieszcze? w gminnych zak?adach opieki zdrowotnej na potrzeby Zak?adu Medycyny
Nuklearnej w Toruniu. Na spotkaniu zosta?a przedstawiona Pani Doktor propozycja wynajmu
pomieszcze? przez Miejsk? Przychodni? Specjalistyczn? w Toruniu. Dodatkowo, zaproponowano,
aby Zak?ad zosta? w??czony w struktur? sp-zoz prowadzonego przez miasto.

Pani Doktor Katarzyna Kobus – B?achnio odrzuci?a ww. propozycje miasta. SSM w Toruniu oraz
Wydzia? Zdrowia i Polityki Spo?ecznej UMT dokonali oceny mo?liwo?ci zlokalizowania Zak?adu
Medycyny Nuklearnej w budynku „J” przy ul. Batorego 17/19 – bo takie pomieszczenia wskaza?a
p. dr n. med. Katarzyn? Kobus – B?achnio. Nale?y podkre?li?, ?e w czerwcu br. podj?ta zosta?a
wspó?praca pomi?dzy toru?skimi szpitalami, tj. Specjalistycznym Szpitalem Miejskim im. M.



Kopernika w Toruniu oraz Wojewódzkim Szpitalem Zespolonym im. L. Rydygiera w Toruniu w
zakresie rozwoju wysokospecjalistycznych ?wiadcze? medycznych, tj. autologicznych
przeszczepów macierzystych komórek krwiotwórczych (procedur autoprzeszczepowych oraz
przechowywania materia?u biologicznego). Dlatego wskazane przez Pani? Doktor pomieszczenia
SSM w Toruniu, zlokalizowane na parterze budynku „J” przy ul. Batorego 17/19, na potrzeby
prowadzenia Zak?adu Medycyny Nuklearnej w Toruniu w tej sytuacji nie mog? zosta?
wydzier?awione na prowadzenie dzia?alno?ci z wykorzystaniem izotopów promieniotwórczych
(radiofarmaceutyków). O czym Pani Doktor zosta?a powiadomiona pismem z dnia 5 lipca br. znak:
WZiPS.8023.1A.2024.

Podkre?li? nale?y, i? Zak?ad jest prowadzony przez podmiot prywatny, nie wchodzi w struktur? sp-
zoz prowadzonych przez Gmin? Miasta Toru? i prowadzi niezale?n? dzia?alno?? medyczn?. Koszt
wyremontowania pomieszcze? w SSM w Toruniu na potrzeby prywatnego przedsi?biorcy to ok. 200
- 300 tys. z? (tak deklaruje p. Doktor). Pani Katarzyna Kobus - B?achnio poinformowa?a, ?e na tym
etapie nie ma mo?liwo?ci sfinansowania remontu/adaptacji pomieszcze? na swoj? – wy??cznie
swoj? dzia?alno??. Od samego pocz?tku GMT wykazuje pe?ne zrozumienie dla sytuacji Zak?adu
prowadzonego przez p. dr n. med. Katarzyna Kobus – B?achnio, dlatego, w przypadku akceptacji
przez Pani? Doktor propozycji zg?aszanej ju? podczas poprzednich spotka?, w??czenia Zak?adu
Medycyny Nuklearnej w Toruniu w struktur? jednego z zak?adów opieki zdrowotnej prowadzonego
przez Gmin? Miasta Toru? (Specjalistycznego Szpitala Miejskiego im. M. Kopernika w Toruniu,
Miejskiej Przychodni Specjalistycznej w Toruniu), Prezydent Miasta Torunia podtrzyma?
deklaracj? podj?cia dodatkowych dzia?a? w celu pozyskania niezb?dnych pomieszcze? na
prowadzon? przez Pani? Doktor dzia?alno?? (o czym równie? zosta?a poinformowana Pani Doktor
w ww. pi?mie Prezydenta Miasta Torunia). Sytuacja finansowa toru?skiego szpitala jest trudna i nie
ma mo?liwo?ci, aby szpital pokry? koszty remontu pomieszcze? dla prywatnego przedsi?biorcy,
szczególnie maj?c na uwadze priorytety uwzgl?dnione w programie naprawczym.

11 lipca 2024 r. minister zdrowia Izabela Leszczyna spotka?a si? z przedstawicielami samorz?dów
wojewódzkich i powiatowych oraz dyrektorami szpitali i placówek medycznych z ca?ego kraju, aby
przedstawi? za?o?enia zmian systemowych w ochronie zdrowia. Pani Dagmara Zieli?ska –
Zast?pczyni Prezydenta Miasta Torunia wzi??a udzia? w tym spotkaniu. Priorytetem jest, aby
Specjalistyczny Szpital Miejskim im. M. Kopernika w Toruniu by? stabilny finansowo, dlatego
musi podda? si? proponowanym zmianom systemowym, sk?adaj?cym si? z trzech elementów:
procesu deregulacji, transformacji oraz „odwracania piramidy ?wiadcze?”. Zmiany maj? pomóc
szpitalom, które znajduj? si? w trudnej sytuacji, ale te? pozwoli? rozwija? si? w taki sposób,
?eby?my zabezpieczyli rzeczywiste potrzeby zdrowotne mieszka?ców powiatów i województw.

Tre?? sprostowania:

W artykule „W Toruniu chwal? si? zakupem robota za 7 mln z? dla zad?u?onego szpitala.
Tymczasem drugi taki robot ju? w mie?cie pracuje” autorstwa red. Pauliny B?aszkiewicz,
opublikowanym w dniu 7 sierpnia 2024 roku o godz. 11:14 w serwisie internetowym toru?skiej
„Gazety Wyborczej” pod linkiem: https://torun.wyborcza.pl/torun/7,48723,31208049,w-toruniu-
chwala-sie-zakupem-robota-da-vinci-za-7-mln-zl-do.html#commentsAnchor, autorka red. Paulina
B?aszkiewicz zamie?ci?a nieprawdziwe informacje twierdz?c, ?e Specjalistyczny Szpital Miejski
im. M. Kopernika w Toruniu odrzuca propozycje wspó?pracy z Wojewódzkim Szpitalem
Zespolonym w Toruniu, w zakresie wykorzystania Banku Krwiotwóczych Komórek Macierzystych,
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co jest fa?szowaniem rzeczwisto?ci. Szpital Miejski w Toruniu wspópracuje z Wojewódzkim
Szpitalem Zespolonym w Toruniu w wielu obszarach, równie? w zakresie wykorzystania Banku
Krwiotwóczych Komórek Macierzystych, o czym ?wiadczy podpisana 23 lipca 2024 roku umowa
pomi?dzy placówkami.

Z wyrazami szacunku,

Marcin Centkowski

Rzecznik Prasowy Prezydenta Miasta Torunia
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